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A vidéki csoportok elnökeinek, t i tkárainak 1977. évi máso
dik közös értekezlete, a szombathelyi csoport meghívására 
a R E M I X szombathelyi gyáregységében került megrendezésre, 
december 8-án. 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület vezetősége 
részéről az értekezleten részt vett Mérey Imréné főtitkárhelyet
tes, S. Tóth Ferenc t i tkár , valamint Dr. Szalay Béláné az 
Alkatrész és Alapanyag Szakosztály és a Külügyi Bizottság 
képviseletében. 

A résztvevőket Pintér Pál, a gyáregység főmérnöke üdvö
zölte és rövid át tekintést adott a Gyáregység termékeiről. 

A Vas megyei MTESZ szervezet képviselője Barna Tamás 
vázolta a H T E helyét és szerepét a megye 3300 főnyi tagsággal 
rendelkező MTESZ szervezetében. 

Ezután a helyi csoportok képviselői számoltak be a csoport
jaik munkájáról és problémáiról. Tájékoztatták egymást cse
lekvési programjaikról és munkatervükről, valamint a gyár
egységeik meglátogatásának lehetőségeiről. 

A gyöngyösi EIVRT Félvezető Gyára van jelenleg az érdek
lődés középpontjában. A Gyöngyösi Csoport szívesen várja az 
érdeklődő csoportokat az új „Fairchild" üzem bemutatására. 
Bejelentették, hogy 1978 októberében mikroelektronikai al
katrészgyártás szemináriumot kívánnak rendezni a szakem
berek részére a tömeggyártási tapasztalatokról. Az 1979-ben 

- megrendezésre kerülő Alkatrész Ankétot szintén Gyöngyösön 
szeretnék megrendezni. 

A Pécsi Csoport üzemi csoportok létrehozására törekszik. 
Kiterjesztik kapcsolatukat a Híradástechnikai Szakközépis
kolára is, hogy az ifjúságot idejében megnyerjék az egyesületi 
munkára. 

A Mechanikai Labor Pécsi Gyáregységének üzemi csoportja 
eredményesen működik. 

Panaszuk van a Híradástechnika terjesztését illetően. So
kan igénylik a csoportból a Finommechanikát és a Rádió
technikát. 

Hasonló problémákkal küzd a Kaposvári Csoport is. Vilá
gossá vált , hogy ahol a csoport több vállalat szakembereinek 
tevékenységére épül, több probléma adódik és nehezebben 
lehet a közös érdeklődési területet és tevékenységi kört megta
lálni. I t t is üzemi csoportok létrehozásán fáradoznak, mert 
a szakemberek nagy része társadalmi munkájával saját mun
kahelye problémáit igyekszik megoldani, valamint szűk szak
mai területükön'képezik tovább magukat, másodsorban jön 
csak a távolabbi szakterületek utáni érdeklődés és ahol erre 
lehetőség van, a klubélet. Olyan városokban ahol a helyi cso
port valóban egy gyáregység területére korlátozódik a P á r t 
és Szakszervezet segítségével kialakul áz üzemi csoport és a 
H T E tagok világosan látják társadalmi tevékenységük hasznát 
és eredményességét. , 

Az Ajkai Csoport vezetője kifejtette, hogy a csoport tevé
kenysége egyértelműen a VIDEOTON gyárra épül és ezen 
belül a gazdasági vezetés legmesszebbmenő támogatását élve
zik, éppen a hasznos oktatási, műszaki-gazdasági tevékenysé
gük elismeréseként. Ugyanez a helyzet a Székesfehérvári Cso
portnál is. I t t az új Technika Házának felépülése nagy segít
séget nyúj t a klubélet kialakításában is. 

A Siófoki Csoport akt ív szerepet vállal az 1978 őszén meg
rendezésre kerülő „Energiaipari és távközlési szimpózium" 
megszervezésében. 

Többen felvetették, hogy az egyesületi tagságot jól képzett 
műszerészekre is hasznos lenne kiterjeszteni. 

A Győri Távközlési Főiskola egy évvel ezelőtt alakult H T E 
csoportja nagyon fontosnak tartja az iparral való szoros együt t 
működést. Hallgatókból alakítják k i az Ifjúsági Bizottságot. 
A postával szoros kapcsolatot építenek k i és kölcsönösen 
előadássorozatot tartanak. A vándoroktatást igénylik. 

A H T E vezetőségének képviselői felkérték a megjelent el
nököket és t i tkárokat , hogy segítsék az egyesületi bizottságo
kat munkájukban. Küldjék be idejében kiküldetési javasla
taikat a számukra fontos külföldi konferenciákra, i l l . kiállí
tásokra, valamint a Híradástechnikai folyóirat egyesületi 
hírek rovata részére érdekes anyagot, vagy szakcikkeket, 
gyártmányismertetéseket. 

A megbeszélést igen részletes és hasznos gyárlátogatás 
követte. 

Méreg Imréné 

Elnökségünk f. évi március hó 4-én Ülést tartott. 
Az ülést Komporday Aurél, az Egyesület elnöke nyitot ta 

meg. Megnyitó szavaiban bejelentette, hogy az 1978-ban 
esedékes tisztújító közgyőlést a MTESZ határozatának meg
felelően 1980-ra halasztották, azért, hogy a tisztújítás ciklusa 
összhangban legyen a középtávú népgazdasági tervek kezdési 
időpontjaival. A jövőben a tisztségviselőket ennek megfelelően 
nem 4, hanem 5 évj időtartamra választják majd meg. Kér t e 
az Elnökséget, hogy ezt vegye tudómásul és 1980-ig hosszab
bítsa meg az 1974. évben megválasztott tisztségviselők man
dátumát . 

A bejelentést az Elnökség jóváhagyólag tudomásul vette. 
A megnyitó szavak után Köveskuli Lajos, a H T E Végrehajtó 

Bizottságának tagja, a Híradástechnika Szövetkezet elnöke 
tartott előadást, „Expor t orientált fejlesztés és gyár tás prob
lémái az egyedi elektronikus berendezéseknél" címmel. (Az 
előadást cikk formájában folyóiratunk egy másik számában 
közölni fogjuk.) 

Ezt követően Komporday Aurél elnök megemlékezett arról, 
hogy a Híradástechnikai Tudományos Egyesület több mint 
25 éves fennállása alatt számos kolléga vett és vesz részt 
szinte mindennapos munkával az Egyesület tevékenységében. 
Ezt kellően értékelni csak azok tudják, akik e munkáka t irá
nyítot ták. Időszakonként az Egyesület megemlékezik erről 
a munkáról. Ezt teszi az Egyesület ez alkalommal is, nemcsak 
az érintett tiszteletbeli elnökségi tagok iránti tiszteletből, de 
azért is, hogy nevüket példaképpen állíthassuk fiatalabb mun
katársaik elé. 

Jelen megemlékezésnek az ad aktualitást, hogy sok hónapos 
munkával elkészült a „Híradástechnika Évszázada" című 
technika történeti munka kézirata, melynek kidolgozásával, 
lektorálásával, a történeti adatok felkutatásával és gyűjtésével 
sokan számolatlanul áldozták idejüket és energiájukat. Kér te , 
hogy ezt a munkát a teljes befejezésig folytassák és azon tú l 
is a technika és tudománytörténeti kutatási tevékenységüket 
ne hagyják abba. Ehhez kívánt jó egészséget és sok sikert. 

Ezután került sor az érintett tiszteletbeli elnökségi tagok 
jutalmazására, majd 

a Puskás Tivadar Díjak, 
a Pollák—Virág Díjak, 
a Diplomaterv Pályázat valamint 
a Szakdolgozat Pályázat díjainak átadására. 
Ezt követte dr. Almássy György főtitkár beszámolója az 

Egyesületnek a legutóbbi elnökségi ülés óta eltelt időszakban 
végzett munkásságáról. A beszámoló keretében jóváhagyásra 
előterjesztette az Egyesületnek a meghívó mellékleteként 
szétküldött ,1978. évi munkaterv tervezetét, amelyet a Végre
hajtó Bizottság előzetesen megvizsgált és elfogadott. Az Elnök
ség a főtitkár beszámolóját-tudomásul vette, az előterjesz
tett 1978. évi munkatervet jóváhagyta. (A főtitkári beszámoló 
összefoglalását folyóiratunk egy másik számában közöljük.) 

Az Elnökség az egyesületi tisztségviselők megbízatását az 
1980-ban ta r tandó tisztújító közgyűlésig meghosszabbította; 
Udvardi Károlyt ny. vezérigazgatót, az Elnökség tagjá t 
tiszteletbeli elnökségi tagként kooptáltai az-' előterjesztett 
1978. évi munkatervet jóváhagyta; 

Az ülés az elnök zárszavaival ér t véget. 
Jutalomban részesültek a következő tiszteletbeli elnökségi 

tagok: 
Balogh Pál, Budai Lajos, Czeglédi György, Garay László, 
Kas Oszkár, Koczka László, Makó Zoltán, Nóvák István, 
Dr. Rédl Endre, Dr. Sárközi Géza, Susánszky László, Vajda 
Endre, Zotter Ferenc. 

Puskás Tivadar Díjasaink 

A Híradástechnikai Tudományos Egyesület Elnöksége a Díj
bizottság javaslata alapján 1977. évi Puskás Tivadar Díjjal 
és emlékéremmel tün te t te k i : 

Skultéti Jánost, a H T E Gyöngyösi Csoportjának elnökét, az 
EIVRT Gyöngyösi Félvezető Gyáregységének igazgatóját," 
akinek társadalmi aktivizáló munkájának hatására jö t t létre 
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Egyesületünk gyöngyösi csoportja. A Csoportban az ő vezeté
sének köszönhetőén összehangoltan íejtik k i társadalmi mun
kásságukat a különböző szakmai területeken működő szakem
berek ós igen gyümölcsöző együttműködést alakítottak kí a 
GTE gyöngyösi csoportjával. 

Kauser Dénest a Konstrukciós Szakosztály tagtját, a M I K I 
tudományos osztályvezetőjét, az elektronikai ipar kiváló 
szakemberét, aki évek tóta nagy aktivi tást fejt k i és igen ered
ményes munká t végez a Relectronic, REKO, Constronic 
stb. egyesületi nagyrendezvények előkészítő bizottságainak 
munkájában. Számos előadásával, publikációjával és a vándor
oktatásban vállalt akt ív részvételével jelentős szerepet töl t 
be az elektronikai szakemberek továbbképzésében. Sokoldalú 
egyesületi munkája között kiemelkedik szervező munkája a 
nagy külföldi cégek szakembereinek hazai előadásokra való 
meghívása és előadásaik rendezése terén. 

Maróik Zoltánt, a H T E elnökségi tagját, a Rádió-Televizió 
Szakosztály tagját, az M H E Termelési Főosztályvezetőjét, 
aki jelentős szerepet töl t be az M H E és Egyesületünk közötti 
igen jó és hatékony együttműködésben. Évek óta ellátja a 
BNV híradástechnikai díjbizottságának elnöki tisztét. Az ifjú
sági munka keretében a végzős hallgatók és az iparági vállala
tok képviselői közötti informatív találkozókat vezetett és 
ezzel is jó szolgálatokat tet t az ifjú szakemberek elhelyezkedé
sében. 

Méreij Imrénét, az Egyesület főtiktárrielyettesét, aki 1970. 
óta vezeti az egyesületi t i tkárságot. Villamosmérnöki képesí
tése és az új módszerek és megoldások iránti rendkívüli érdek
lődése és fogékonysága alapján az egyesületi élet egy új , fel
gyorsuló szakaszát nyitotta meg. Szakmaszeretetével, koordi
náló és szervező képességével az egyesületi munka egyre célra
törőbbé és az iparral összehangoltabbá válik. Társadalmi mun
kásságának elismeréseként 1974-ben választották meg főtit
kárhelyettesnek és egyesületi elnökségi tagnak, majd 1977-ben 
beválasztották a MTESZ Országos Elnökségébe. 

Pollák—Virág Díjasaink 

A HÍRADÁSTECHNIKA X X V I I I . (1977.) évfolyamában 
megjelent, kiemelkedő értékű cikkükért a következő szerzők 
részesültek az Egyesületnek ezen, 1960-ban alapított oklevelé
ben és dí jában: 
Szabó Csaba: 
„A fáziszárt hurok, mint vívőszűrő" (7. sz.) és „Vívő-szinkro-
nizáló módszerek tulajdonságainak összehasonlítása digitális 
fázismoduláció (PSK) esetén" (8. sz.) 
Halmi Gábor: 
„TTL áramköri elemekkel felépített berendezések zaj-zavar 
védettsége" (10—11. szám) 
Gefferth László: 
„Egyszeres hibák lokalizálása lineáris áramkörökben" (2. sz.) 
Huszty Gábor: 
„Jelfeldolgozás homomorf rendszerekkel" (6. sz.) 

1977. évi Diplomaterv Pályázat Díjnyertesei 

I . díjban részesült: 
Zsiga Árpád: y 

„Időmultiplex rendszerék szinkronizációs időinek számitó
gépes vizsgálata" című diplomaterve. 
II. díjban részesült: 
Toldi Gábor: 
„Alfanumerikus adatmegjelenítő adapter oszcilloszkóphoz és 
TV készülékhez" 
III. díjban résezsült: 
Katona Péter: 
„Megmunkáló lézerek alkalmazása a félvézető technikában" 

Az 1977. évi Szakdolgozat Pályázat Díjnyertesei 

A KKVMF-től 
I . díjban részesült.: 
Szeles Adorján: 
„Vékony felületi roncsolt rétegek jellemzése ellipszométerrel" 
II. díjban részesült: 
Nagy Sándor: 
„2 GHz-es kétszerező tervezése szalagtápvonalas kivitelben" 
Kovács Erzsébet: 
„Közvilágítási és elosztóhálózatok gyakran meghibásodó 
készülékei cseréjének gazdaságossági vizsgálata" 
III. díjban részesült: 
Kincse Attila: 
„Tervezzen elektronkapcsolót, amely egy átlagos oszcillosz
kóphoz felhasználható" című szakdolgozata. 
A KTMF (Győr) Távközlési és Automatizálási Intézetből 
I . díjban részesült: 
Tóth Gábor: 
„Helix antenna tervezése" 
II. díjban részesült: 
Ősim Szilárd: 
„Sztereo dekoder tervezése" 
III. díjban részesüli: 
Szűcs Imre : 
„ECR rurálközpontok ARF'-ARM központokhoz történő csat
lakoztatása" című szakdolgozata. 
A ZMKA-tól . 
I . díjban részesült: 
Koczka Ferenc: 
„A mobil hírközpont felépítése, telepítése és műszaki kapcso
lása" 
II. díjban részesült: 
Füzesi Béla : 
„Mobil híradórendszer tervezése" és 
Ábel Zoltán: 
„Nagyteljesítményű rádióállomások távvezérlő rendszere" 
című szakdolgozata. 


